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Punkter til drøftelser: 

1. Konstituering af 

studienævn 

Studienævnet konstituerede sig selv med Annemari Svendsen som 

studienævnsformand og Niclas Vellier Nyegaard som næstformand.  

2. Godkendelse af 

dagsorden 

Bilag: 

Dagsorden – 22-01-11 

 

Referat af punkt 

Dagsorden blev godkendt. 

 

3. Orienteringspunkt: 

a) studieleder 

Covid-19 

De fleste eksaminer er blevet omlagt til on-line eksamener. Dette gæl-

der dog ikke praktiske prøver og stedprøver. Fællesforelæsninger i ja-

nuar er ligeledes lagt on-line – holdtimer fortsætter med fysisk frem-

møde.  

Det overvejes at afholde ekstraordinær eksamen i FF3/BL6, som er 

gruppeeksaminer, da disse kan blive ekstraordinært ramt ifm. den ud-

bredte smitte med corona.  

Undervisningen i 3. kvarter planlægges afholdt som normalt.  

 

Referat 

Emne  Møde i Studienævn for idræt og sundhed 

Dato og tidspunkt  11. januar 2022 kl. 9.00 – 12.00. 

Sted  Online via Zoom 

Inviterede Annemari Svendsen (AS) 

René Engelhardt Hansen (REH) 

Lotte Nygaard Andersen (LYA) 

Studerende Niclas Vellier Nyegaard (NVN) 

Studerende Ida Sand Pedersen (ISP) 

Studerende Thomas Lars Rosenlund (TLR) 

Vicestudieleder Thomas Bredahl (TB) 

Faglig vejleder Morten Merhøj Mose (MMM) 

Faglig vejleder Lukas Pejinovic (LP) 

Outreachkoordinator Emilie Meyer Christensen (EMC) 

Afbud fra  Lukas Pejinovic 

Mødeleder  Annemari Svendsen 

 



 

 Side 2 

 

Outreachkoordinator  

Emilie Meyer Christensen vil fremover få en fast placering hos RIO.  

 

b) studiekoordinator Svar på eksamensklager 

Fakultetet har til orientering videresendt svar på 10 eksamensklager, 

som er blevet behandlet i december 2021. Klagerne drejer sig om 2 

fag - FF7: Videnskabsteori, etik og akademisk håndværk (7) og Psy-

kologi, pædagogik og fysisk aktivitet (1 gruppe – 3 personer).  

 

SN orienterede kort om klagerne.  

AS orienterede efterfølgende om FF7, hvor mange dumpede til den 

ordinære eksamen i F21. Det store antal klager i FF7 stammer fra re-

eksamen.  

Studienævnet diskuterede det usædvanligt store antal klager og evt. 

forklaringer, som kunne være: 

• on-line undervisning i et lidt svært tilgængeligt fag 

• nye undervisere 

• lavt fremmøde til undervisningen 

Der var en forventning om at det bliver forbedret i F22.  

 

AS orienterede om at der i løbet af foråret afholdes et møde for under-

visere i fag, med afleveringsopgaver på 1 og 2. studieår. Formålet er 

at koordinere og højne den opgavetekniske oplæring på uddannelsen 

for at sikre at alle studerende har de nødvendige generelle færdighe-

der til brug for opgaveskrivning.  

 

a) Kvalitetssikring og 

-udvikling af uddan-

nelse og undervis-

ning (§ 18, stk. 4, 

nr. 1) 

 

b) Opfølgning af eva-

luering af hele ud-

dannelser - 2020 

Sagsfremstilling 

Der er et enkelt punkt fra handleplanen fra 2020, som skulle tages op 

til behandling i januar 2022 efter planlagt afholdelse af fokusgruppe in-

terview i efteråret 2021.  

 

Bilag: 

Handleplan – evaluering af hele uddannelser – BA 2020 – opfølgning 

 

Referat af punkt 

På grund af travlhed med andre opgaver – bl.a. corona – er fokus-

gruppeinterviewet endnu ikke gennemført. TB oplyser at dette vil ske 

snarest muligt.  

 

Beslutning 

Der følges op på punktet på studienævnsmødet den 6. april 2022.  
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4. Studieordninger, 

kompetencebeskri-

velser og fagbeskri-

velser (§ 18, stk. 4, 

nr. 2) 

 

a) Omprøve for læ-

ringsprøve i TS3 

Sundhedstjek og 

effektmål 

 

Sagsfremstilling 

Studienævnet har igennem det sidste års tid arbejdet med at oprette 

omprøver for de aktiviteter, som studerende tidligere kun kunne del-

tage i én gang om året. I det arbejde har vi overset at der ikke er fast-

lagt nogen omprøve for laboratorieøvelserne i TS3. SN har på den 

baggrund bedt de fagansvarlige om at indsende forslag til omprøve. 

 

Bilag 

Omprøve i TS3 

 

Referat af punkt 

Studienævnet drøftede kort den foreslåede omprøve.  

 

Beslutning 

Forslaget blev godkendt.  

 

b) Ændring af målbe-

skrivelser i TS1 

Sundhedspolitik – 

ulighed i sundhed 

og sundheds-

fremme 

Sagsfremstilling 

I forbindelse med en administrativ opdatering af fagbeskrivelser til ny 

skabelon i ODIN har de fagansvarlige i TS1 indsendt en mindre æn-

dring i Målbeskrivelser – kompetencer, som hermed videresendes til 

studienævnet.   

 

Bilag 

TS1 Sundhedspolitik 

 

Referat af punkt 

Studienævnet diskuterede det fremsendte forslag til ændring af kom-

petence-målbeskrivelser. Der var i studienævnet enighed om at den 

ønskede ændring i kompetenceprofilen ville føre til at TS1 og TS2 

kommer til at ligne hinanden for meget.  

 

Beslutning 

TB tager en snak med den fagansvarlige. Det reviderede forslag sen-

des efterfølgende til skriftlig sagsbehandling for at sikre opdatering in-

den undervisningsstart den 1. februar 2022.   

 

c) Projektorienteret 

forløb med ekstern 

partner 

Sagsfremstilling 

AS/ECM orienterede på sidste møde om at der er blevet arbejdet med 

at udvikle en fagbeskrivelse for Projektorienteret forløb med ekstern 

partner som er et nyt valgfag på 6. kvarter af kandidatuddannelsen og 

at der arbejdes med at oprette en arbejdsgruppe.  

LPM orienterede om at hendes erfaring er at mange virksomheder kun 

tager studerende ind i forløb på et halvt år.  

Studienævnet diskuterede muligheden for at strække forløbet over 1 

semester. SN undersøger om og hvordan evt. er muligt.  
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Studieordningen er lavet på en sådan måde at de studerende på 1. 

kvarter på 3. semester skal følge Anvendt videnskabelig metode og på 

2. kvarter følge et valgfag på 15 ECTS eller udvide deres speciale 

med 15 ECTS.  

Hvis det projektorienterede forløb udstrækkes til at fylde både 1. og 2. 

kvartal, vil det ikke kunne undgås at komme til at påvirke faget An-

vendt videnskabelig metode.  

Umiddelbart vil det være teknisk muligt, men om det studiemæssigt vil 

være acceptabelt, kan diskuteres.  

 

Referat af punkt 

AS orienterede om at arbejdsgruppen bag faget består af René Engel-

hardt Hansen, Andreas Küttel og Emilie Meyer Christensen.  

 

Det var enighed om at det vil være en god ide at de studerende starter 

planlægningen af forløbet før 3. kvarter, så de er parat til at starte ved 

fagets start.   

Efter gruppens møde i starten af februar indsendes forslag til fagbe-

skrivelse til behandling på studienævnsmøder den 24. februar 2022.  

 

Beslutning 

Faget fastholdes – som oprindelig planlagt – som et fag der fylder 1 

kvarter. Studerende, som af særlige årsager ønsker at strække det 

over 2 kvarterer, kan søge studienævnet om dispensation.  

 

d) Adgangskrav til 

kandidatuddannel-

sen 

Foranlediget af en forespørgsel om mulighed for optagelse på kandi-

datuddannelsen i idræt og sundhed besluttede studienævnet på sidste 

mødet at diskutere om de generelle adgangskrav til uddannelsen er 

OK.  

 

Adgangskravene er pt:  

Direkte optagelse på 1-faglig kandidatuddannelse: 

• Idrætsuddannelse på dansk universitetsniveau 

• Folkesundhedsvidenskab, Medicin og Klinisk Biomekanik på dansk 

universitetsniveau. 

 

Andre adgangsgrundlag til optagelse på 1-faglig kandidatuddannelse: 

• Professionsbacheloruddannelser i Fysioterapi, Ergoterapi, Syge-

pleje, Psykomotorik, Folkeskolelærer med linjefag i idræt, Ernæ-

ring og sundhed samt Global Nutrition and Health på betingelse af 

bestået suppleringsforløb (max. 15 ECTS) efter optagelse på ud-

dannelsen. 

• Øvrige uddannelser, som efter universitetets vurdering i niveau, 

omfang og indhold, svarer til ovenfor nævnte uddannelser kan give 



 

 Side 5 

adgang til kandidatuddannelsen. Disse uddannelser skal have et 

relevant fagligt indhold.  

 

Der er på baggrund af konkret vurderede uddannelser udarbejdet en 

positiv/negativ liste over vurderede uddannelser.  

 

Bilag 

Oversigt over vurderede uddannelser.  

 

Referat af punkt 

AS orienterede om at der har været forespørgsler fra IOB om mulighe-

den for at studerende fra psykologi vil kunne blive optaget på KA-ud-

dannelsen. Studienævnet skal derfor drøfte dels om de nuværende 

adgangskrav er OK og dels om adgangskravene evt. skal udvides BA 

i psykologi.  

Studienævnet diskuterede punktet grundigt.  

 

Beslutning 

Der var umiddelbart en positiv indstilling. Konklusionen på punktet 

blev at SN undersøger følgende til næste møde, hvor punktet færdig-

behandles: 

- er det muligt evt. kun at give adgang for studerende med en 

BA i psykologi fra SDU og ikke studerende fra øvrige danske 

universiteter 

- er det muligt at ændre adgangskrav som et forsøg 

- hvordan er varslingerne – både ift. indførelse og afskaffelse 

- er det på nogen måde muligt at optage nogen med en BA i 

psykologi pba. punkt 2: Øvrige uddannelser, som efter univer-

sitetets vurdering i niveau, omfang og indhold, svarer til oven-

for nævnte uddannelser kan give adgang til kandidatuddan-

nelsen. Disse uddannelser skal have et relevant fagligt ind-

hold 

 

5. Ansøgninger fra 

studerende (§ 18, 

stk. 4, nr. 4) 

 

a) Behandling af an-

søgninger 

Sagsfremstilling: 

Se Oversigt over ansøgninger, som ligger på studienævnets SharePo-

int side for information om de indkomne ansøgninger.  

 

Bilag 

De aktuelle ansøgninger er tilgængelige via SAGA.  

 

Indstilling 

De indkomne ansøgninger sagsbehandles af studienævnet.  

 

Referat af punkt 

Studienævnet behandlede de indkomne ansøgninger. 
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Beslutning: 

Imødekommelser: 

- forlænget indskrivningsperiode (1 

- ændring af prøveform (2) 

- afmelding af ordinær eksamen/tilmelding til re-eksamen (1 

 

Afventer yderligere dokumentation: 

- udsættelse af gennemførselstid (1 

 

b) Sager siden sidst Sagsfremstilling 

Se Oversigt over ansøgninger som er fremlagt på SharePoint for infor-

mation om formands / administrativt behandlede sager siden sidste 

møde. 

 

Bilag 

De behandlede sager er tilgængelige via SAGA.  

 

Indstilling 

Studienævnsmedlemmerne orienterer sig i de behandlede sager og 

tager dem til efterretning. 

 

Referat af punkt 

De behandlede sager blev taget til efterretning 

 

 

 

Annemari Svendsen   Susanne Nicolaisen 

Studienævnsformand   Studiekoordinator 

 


